
目录

访谈

8 · 中华联邦：一个适应时代要求的选项

黄默 / 王天成

26 · 从帝国遗产到 DNA 政治：中国民族主义与少数民族政策的深层逻辑

马思中 / 余浩风

50 · 新疆真相：从新疆公安档案到人权危机的深度解析

郑国恩 / 郭森

笔谈

70 · 统一与分离：中国民主转型中的民族问题

慈诚加措 / 伊利夏提 / 凯大熊 / 胡平 / 何包钢 / 钟伟锋 / 张伦 / 夏明

当今问题

92 · 市场秩序与社会正义：对哈耶克理论的一个反驳（下）

周保松

110 · 人类起源、种族自大与中国特殊论

程映虹

128 · 恐惧的构造与繁殖：民族大逃亡的社会心理

王柯

民主观察

148 · 第三波威权化回潮：美国大选与民主危机

郝志东

制度设计

172 · 联邦制与民主制：超越美国模式

阿尔弗雷德·斯泰潘 / 徐行健 译 / 王天成 审校

会议纪要

192 · 中国自由派知识分子的挑战

艾紫琪

读书

200 · 裴敏欣《哨兵国家：监控与中国独裁统治的生存》

宋永毅

简记

208 · 全球民主人权事件

Eleanor Zhang

附页

216 · 纪念香港自由的捍卫者张语轩博士

220 · 英文摘要

228 · 《中国民主季刊》征稿启事

229 · 《中国民主季刊》订阅方式

◎ **致谢**: 黄奕信为本期所有画作作者

Contents

INTERVIEWS

8. *Craft a Chinese Federation: An Option for the Times*
Mab Huang / Tiancheng Wang

26. *From Imperial Legacy to DNA Politics: The Deeper Logic of Chinese Nationalism and Ethnic Minority Policies*
Magnus Fiskesjö / Haofeng Yu

50. *The Truth about Xinjiang: From Xinjiang to an In-depth Analysis of the Human Rights Crisis*
Andrian Zenz/ Paul Gosselin

CONVERSATION

70. *Ethnic Issue and China's Democratic Transition: How to Keep Unity or Implement Separation?*
Tsultrim Gyatso Ilshat H. Kokbore Kevin Carrico Ping Hu
Baogang He Weifeng Zhong Lun Zhang Ming Xia

POLITICS AND SOCIETY

92. *Market Order and Social Justice: A Rebuttal to Hayek's Theory (Part 2)*
Po Chung Chow

Human Origins, Racial Arrogance, and Chinese Exceptionalism
Yinghong Cheng

128. *The Mongering and Reproduction of Fear: The Social Psychology of Ethnic Exodus*
Ke Wang

148. **TODAY'S DEMOCRACY**

The Third Wave of Democratic Backsliding: the U.S. Elections and the Crisis of Democracy
Zhidong Hao

INSTITUTIONAL DESIGN

172. *Federalism and Democracy: Beyond the U.S. Model*
Alfred Stepan / Xingjian Xu (trans.)

CONFERENCE PROCEEDINGS

192. *The Challenges facing China's Liberal Intellectuals*
Ziqi Ai

BOOKS

200. *The Sentinel State* by Minxin Pei
Yongyi Song

NOTES

208. *Global Democracy and Human Rights Events*
Eleanor Zhang

APPENDIX

216. *In Memory of Dr. Alvin Y.H. Cheung, a Defender of Hong Kong's Freedom*

220. ABSTRACTS IN ENGLISH

228. Call for Papers
229. How to Subscribe
-

© All paintings were authored by Yixin Huang